
REFERAT fra møde i Kontaktudvalget  
Sygehus Thy-Mors og  
Thisted, Morsø og Jammerbugt Kommuner  
 
Onsdag den 28. marts 2011 kl. 14.30 – 16.30  

 

Tilstede: 

Thisted Kommune 

Ivan Stig Holm  

Marianne Holm  

Jan Bendix  

Gitte Dahlgaard  

 

Jammerbugt Kommune 

Svend Åge Fog 

 

Praksis 

Holger Juul Sørensen 

 

Sygehus Thy-Mors 

Grethe Kirk 

Irene Vils 

Mona Klit  

Lone Sandahl  

Pia Nystrup Madsen (referent) 

 

 

Punkt 1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

Lone Sandahl bød velkommen.  

 

UTH skulle have været på dagsorden, men er udeladt, da kvalitetskoordinator Lone Buck har 

måttet melde afbud. Dagsorden blev godkendt. 

 

Punkt 2. Opfølgning vedr. pkt. 2 i sidste referat 

Svar til læge Karsten Lorentzen vedr. diabetesprodukter v/Ivan Stig Holm 

 

Ved ansøgning om bevilling gælder normal sagsbehandlingsfrist i kommunen. Kommunen har 

ikke pligt til at have et lager. Hjælpemidler kan købes direkte hos kommunens forhandler, men 

det kræver forudbetaling. Dette gælder også for Morsø Kommune. I Thisted Kommune kan 

borgeren ofte få efterbetalt hjælpemidler, når bevillingen foreligger i kommunen.  

 

Opfølgning vedr. centralt venekateter (CVK): Det blev på sidste møde forespurgt, om akutsy-

geplejersker vil kunne lægge kateter hos patienterne. Ifølge oversygeplejerske Jens Jørgen 

Lemvig (Akutafdelingen) har intensivsygeplejerskerne de bedste kompetencer inden for CVK. 

Intensivafdelingen står til rådighed for telefonisk vejledning i enkeltsituationer og et interesse-

ret i at gennemføre undervisningsseancer for kommunerne. Men en udgående funktion kan 

ikke efterkommes.  

 

Punkt 3. Kort orientering fra Thisted Kommune om projekt om opfølgende hjemme-

besøg 

Arbejdsgruppen med deltagelse fra kommunen og sygehuset er klar til opstart. Der afventes 

tilkendegivelse fra regionen om tiltrædelse til § 2-aftalen omkring aflønning af lægernes kon-



sultationer hjemme hos borgerne. Sagen skulle være afklaret ultimo marts. Opstart er oprin-

deligt planlagt til 1. maj, men vil sandsynligvis blive rykket til 1. september, da man ikke vil 

begynde i sommeren. Lone Sandahl tilbyder at rykke regionen (Jane Pedersen) for svar, da 

hun har hørt opdatering på møde i regionens programstyregruppe.  

 

De øvrige kommuner afventer erfaringer i Thisted Kommune. På Mors er det på nuværende 

tidspunkt ikke muligt at få deltagelse fra lægerne pga. travlhed. Praksiskonsulenten i Thisted 

menes at have været væsentlig faktor i det gode planlægningsforløb. Det foreslås, at praksis-

konsulenten på næste møde holder et oplæg om praksiskonsulentens arbejde.  

 

Punkt 4. Samarbejde omkring indlæggelse, udskrivelse og overflytning af personer 

med erhvervet hjerneskade v/Marianne Holm 

Konkret ønskes aftalt et fælles forum, som vil fastlægge procedurer og indhold med baggrund i 

sundhedsaftalerne. 

 

Thisted Kommune ønsker en afklaring og øget koordinering i forhold til overgangen fra syge-

hus til kommune for patienter inden for senhjerneskadeområdet. Det foreslås, at hjerneskade-

koordinatorerne fra de tre kommuner deltager sammen med repræsentanter fra sygehuset. 

Irene Vils og Mai-Britt foreslås fra sygehuset. Irene indkalder til møde. Gruppen giver status 

på næste møde.  

 

Punkt 5. Udgift til specialiseret genoptræning 

Thisted Kommune overtager flere og flere af de specialiserede genoptræningsopgaver fra sy-

gehuset. Men kommunens betaling er øget fra kr. 1.619.458 2010 til kr. 2.463.784 i 2011. 

Thisted Kommune opfordrer sygehuset til at nednormere sin kapacitet på det specialiserede 

genoptræningsområde, så det også afspejles i den kommunale betaling at vi overtager flere og 

flere opgaver.  

 

Irene Vils svarer opklarende, at stigningen i udgifter for kommunen ikke skyldes øget aktivitet, 

men ændret registreringspraksis. I 2007 blev nye registreringskoder (SKS) indført, men Regi-

on Nordjylland valgte at følge anden praksis end eksempelvis Region Midt. Regionens økono-

mer har senere afklaret, at kommunerne har betalt for lidt de første år, hvorfor sygehuset fra 

2011 har fået besked på at ændre registreringspraksis, så kommunens betaling stemmer 

overens med kommunerne i Region Midt. Spørgsmål vedr., om registrerings- og betalingsmå-

den er den rette, bør tages op i den administrative styregruppe.  

 

Punkt 6. Temaer til opgaveoverdragelse 

Fælles drøftelse af forslag til emner til opgaveoverdragelse, som der kan arbejdes videre med i 

forhold til, at processen igangsættes. 

 

Der foreslås samarbejde inden for to områder: Sårbehandling og KOL.  

 

Sårbehandling: Sygehusets sårambulatorium har erfaring med behandling af sårpatienter via 

telemedicinsk kontakt til sårlæge i Sønderbørg og sårcentret i Marselisborg. Der ønskes sam-

arbejde med en af kommunerne samt de praktiserende læger i pilotprojekt. Grethe Kirk står i 

spidsen. Bente Sandahl og Ivan Stig Holm foreslås som kontaktpersoner i Thisted Kommune. 

Holger Juul Sørensen undersøger deltagere fra de praktiserende læger. Oplysninger om delta-

gere kan gives til Grethe Kirk på grki@rn.dk eller 96 17 62 38.  

 

KOL: Bente Øllgaard har været i gang med at samle sygeplejersker fra sygehus og kommuner 

for at styrke samarbejdet. Thisted Kommune foreslås derfor som tovholder med deltagelse fra 

sygehuset og Jammerbugt Kommune. Deltagere sendes til Bente Øllgaard på beo@thisted.dk  

 

Knæalloplastik: I samarbejde med Thisted Kommune arbejdes med opgaveoverdragelse ved 

genoptræning af patienter med nyt korsbånd. Der tages initiativ til at beskrive projektet i rela-

tion opgaveoverdragelse, så det også indgår som et projekt.  

mailto:grki@rn.dk
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Punkt 7. Fælles orientering omkring ibrugtagning af TSM modul, med henblik på en 

fælles drøftelse om brugen af kommunikationsredskabet.  

Kort status fra IT-projektleder Lone Mejdahl.  

 

Den første periode med brug af TSM (tværsektorielle meddelelser) har givet følgende status:  

 

 Der opleves tekniske vanskeligheder med bl.a. svartider. Der er udfordringer med 

tomme eller mangelfulde funktionsevnevurderinger, ligesom det er problematisk at flere 

indlæggelsesrapporter på samme patient ikke samles ét sted. Dette arbejdes der på at 

forbedre udfordringerne med, at flere systemer skal kommunikere. 

 Der er uvished omkring, hvilke forventninger sygehusets ansatte skal have til oplysnin-

ger i indlæggelsesrapporter og funktionsevnevurderinger. På samme måde er det 

uklart, hvad kommunerne forventer af plejeforløbsplaner og udskrivningsrapporter.  

 

Lone opfordrer til, at korrespondancer anvendes så lidt som muligt, da de kan være svære at 

overskue. I stedet bør plejeforløbsplaner samt indlæggelses- og udskrivningsrapporter anven-

des og opdateres. Kommunerne ønsker, at udskrivningsdatoer estimeres så realistisk som mu-

ligt. Det kan noteres i bemærkningsfeltet, at datoen er usikker.  

 

Der er ønske om, at det kan fremgå, hvilke hjælpemidler en patient har haft forud for en ind-

læggelse. Desuden ønskes overskrifter for korrespondancer, så de lettere kan fordeles mellem 

relevante modtagere.  

 

Problemstillinger med TSM tages op en fællesregionalgruppe med deltagelse fra kommunerne, 

da procedurerne skal være de samme i hele regionen.  

 

Punkt 8. Status på udviklingen af epikriser v/Lone Sandahl 

 

Der er stort fokus på epikriser fra sygehusets side, og der er sket store forbedringer med 

overholdelsen af de tre dage. Grafer sendes med referatet.  

 

Punktet tages op igen på næste møde.  

 

Punkt 9. Kort status fra grupperne  

 

Forum for god samarbejdspraksis og forebyggelse af uhensigtsmæssige indlæggelser 

TSM er drøftet, og det er aftalt, at der tages kontakt til Lone Mejdahl omkring tilbagemeldinger 

fra kommuner og sygehuse. Gruppen melder desuden tilbage til kontaktudvalget.  

 

M3 og Morsø Kommune ønsker at opstarte forsøg med brug af videokonference til sociale kon-

ferencer.  

 

Forum for sundhedsfremme og forebyggelse 

Pilotprojekt ”partner til en hjertepatient-påvirkning af roller og relationer”: Er et tilbud til pårø-

rende og partnere om at tage del i undervisning på sygehuset. Fysioterapeuter og sygeplejer-

sker deltager udover sundhedskoordinatoren. Der har været eksempler på, at patienter fejlvi-

siteres fra centralt hånd til sygehus i stedet for kommune. Fejlene forsøges identificeret, så 

borgere ikke modtager tilbud flere sektorer.  

 

Diabeteskursus for type 2 diabetikere/stratificeringsniveau 3 (og 2): Mona har aftalt med Kar-

sten Lorentzen, at lægerne informeres om, at kurserne kører igen. Ambulatoriet skal vurdere, 

hvornår patienter i gruppe to behandles på sygehuset, så der ikke sker overlap med tilbud fra 

flere sektorer.  

 

Opgørelse og analyse af forgiftninger/forsøg på selvmord: Mona fremlagde al for 2011 i forhold 

til 2009 og 2010. Disse sendes med referatet. Emnet tages op på temadagen for selvmord den 

12. april, hvor Psykiatrien også deltager. For fuld analyse skal de kirurgiske skader med, hvil-



ket ikke har været muligt indtil nu. Det forsøges medtaget fremadrettet. Der foreslås opdeling 

på aldersgrupper. Selvmord, som lykkes, er ikke en del af undersøgelsen. Kun embedslægerne 

har informationer om selvmord som dødsårsag.  

  

Uge 40 afholdes igen i fællesskab med kommuner på sygehuset.  

 

Forum for genoptræning 

Arbejder med opgaveoverdragelse med knæalloplastik som nævnt under punkt 6. Næste om-

råde, der skal arbejdes med, bliver hånd og håndled.  

 

Forum for hjælpemidler 

Afholder først møde efter påske.  

 

Punkt 10. Generel orientering om nye tiltag 

 

Praksislæger 

I ugeskrift for læger uge 12/2012 taler lægeforenings formand for et øget samarbejde med 

kommunerne. Desuden er der en artikel med eksempler fra Norge, hvor der er udbredt samar-

bejde. Artiklerne kan findes på:  

http://www.ugeskriftet.dk/portal/page/portal/LAEGERDK/UGESKRIFT_FOR_LAEGER/Artikelvisn

ing?pUrl=/UGESKRIFT_FOR_LAEGER/TIDLIGERE_NUMRE/2012/UFL_2012_12/UFL_2012_174_

12_770 og  

http://www.ugeskriftet.dk/portal/page/portal/LAEGERDK/UGESKRIFT_FOR_LAEGER/TIDLIGER

E_NUMRE/2012/UFL_2012_12/UFL_2012_174_12_759 (sidste artikel kræver login) 

 

Thisted Kommune 

Bente Øllgaard har fremover færre ledelsesmæssige opgaver og vil derfor ikke deltage i grup-

pen. Hendes erstatning på det ledelsesmæssige område ønskes inddraget i stedet. Desuden 

ønskes leder af hjemmeplejen, Bente Sandahl (bds@thisted.dk), med i gruppen. Der er tilslut-

ning til det nævnte.  

 

Jammerbugt Kommune 

Har efter behov oprettet tilbud med seks senhjerneskade pladser (pleje).  

Klim Ældrecenter kan blive lukket til maj.  

 

Sygehus Thy-Mors 

Oplæg til fremtidig ledelsesmæssig organisering af de nordjyske sygehuse er nu til høring. Læs 

mere på regionens hjemmeside.  

Plan for sygehuse og speciallægepraksis er ligeledes i høring. Der var borgermøde om emnet i 

Thisted den 27. marts. Læs mere på regionens hjemmeside.  

 

Den motiverende samtale udbydes i Thy Uddannelsescenter igen fra den 5.10.  

 

Punkt 11. Eventuelt 

Intet til referatet.  
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